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Värmdö Skärgård Rotaryklubb, Östersjögruppen 

Minnesanteckningar Östersjögruppens möte den 13 juni 2025  

 

Närvarande; Sven, Wanja, Guje, Ami, PO, Louise C, Dan och Kerstin: 

Anmält förhinder: Affi. Pernilla har paus. 

 

1. Sven hälsade välkommen. Kerstin utsågs till sekreterare.  

 

2. Godkännande av agenda.  

Agendan godkändes. Alla relevanta frågor fanns med på dagens agenda. 

 

3. Rapport BASRAN (Guje) samt Distriktets Östersjökom. (Guje, Wanja och Sven) 

”RYLA Baltic Sea 2025” äger rum i Danmark den 7-10 augusti med 22 deltagare från 

alla länderna runt Östersjön, varav 4 från Sverige. Efter utbildningen i Danmark har 

totalt 100 ungdomar deltagit. Arbete pågår just nu med att starta upp en ”Rotaract 

Baltic Sea E-club”, till vilken deltagarna har bjudits in som chartermedlemmar. 

Nästa BASRAN webbinarium har titeln ”Can the Baltic Sea be the Kingdom of Fish 

again?” äger rum lördagen den 25 oktober och följs av årsmötet. Ökad samsyn bland 

forskarna och länderna runt Östersjön är önskvärd. 

När det gäller Östersjökommittén så rapporterades att en permanent Östersjö-

utställning på Kolmården blir klar till midsommar. Betalas av Voice of the Ocean. 

Antalet besökare uppgår till 800.000 per år. 

 

4. Erfarenheter från: 

 - Mötet med kommunen den 12 maj (Guje, PO, Affi, Ami och Sven). Protokollet 

utskickat till Östersjögruppen. Nästa möte med kommunen blir i oktober. Jenni 

Bylund återkommer.  

 - Bojprojektet . Värmdö Skärgård RK hade den 16 maj möte med Skärgårds-

stiftelsen och Österåker Första Frukost RK (PO, Sven och Guje). Manual kommer 

nu att tas fram av Skärgårdsstiftelsen. Levereras till alla så fort den är klar. 

Österåker Första Frukost RK genomför ett pilotprojekt tillsammans med Trälhavets 

Båtklubb, som bekostas av bidrag från kommunen. Vi avvaktar resultatet. 

Skadeståndsfrågor skulle kunna komma att uppstå vid problem med bojarna. 

Förenat med kostnader för underhåll. Pengar kan sökas av kommunen och 

Länsstyrelsen till LOVA-projekt.  

 - Skräpplockning ägde rum i vår adopterade vik Långbroviken i Norrnäs den 18 

maj (PO, Amie K och Sven + lokalbefolkning). Få deltagare men mindre skräp än 

tidigare kunde hittas. 

  - Möte med Åsa Ström Hildestrand på kommunen den 2 juni (Ami, Wanja, Affi, 

PO, Guje och Sven). Åsa är nyanställd och driver projektet ”Klimatneutrala 
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Värmdö”, vilket ingår i ett projekt kallat ”Viable Cities”, som just nu pågår i 48 

svenska kommuner. Stöd av civilsamhället önskas och där kommer Rotary in. 

 - Kommunen ska anlägga en våtmark/år. En på gång är vid Boda Brygga med 

Värmdö Hamnar. 

 - Värmdöfestivalen 7-8 juni (Ingrid, Per B, Wanja, Jan R, Ami, Sven och Guje). 

Fokus på Ungdomsutbytet, fototävlingen ”Min Östersjöbild” och klubbens 

verksamhet. Tommy Östman från Nyköping RK och Maria Fischer från Eskilstuna 

RK, som är ansvariga för ungdomsutbytet i distriktet, deltog också på plats 

tillsammans med 4 utbytesstudenter. Klubben bjöd deltagarna på middag hemma 

hos Sven, där gästerna också övernattade. Genom klubbens nya vykort inbjöds 

många till mötet fredagen den 13 juni med ”lyckoprofessorn” Micael Dahlen från 

Handelshögskolan som föredragshållare. Intresset var stort (49 deltagare på mötet). 

 

5.  Rapporter om; 

 . ”Levande vikar” (P-O). Plåten i Långbroviken tas bort till midsommar. Flera 

gäddor har tagits upp, vilket är positivt. 

 - Vattentestväskan (Affi). Sprids nu tillsammans med Lasse Åbergs bok ”Havet är 

din bästa kompis” till första klasserna på Värmdö. 

    - Våtmarker (P-O, Ami och Sven). 

 Kyrkorådets arbetsutskott var inte så intresserade av våtmarker. 9/9 nytt möte, 

försök få med Sören Eriksson som gjort förstudien på Rotaryklubbens bekostnad 

och som är ”objektiv”. 

 . Global Grant, Community Assessment, bidrag från distrikt (DDF, District    

Designated Funds) (Sven, Guje).  

Vi går ut med förfrågan till många distrikt runt Östersjön. 2 - 5000 dollar från vart 

och ett. Första projektet som genomföres i Norden. Tidigare har pengarna gått till 

länder utanför Norden. 

I en Community Assessment undersöker klubben nu lokalsamhällets intressen och 

åsikter om miljö och våtmarker. Sven ringer runt och frågar, bl a kyrkoherden, 

Anna Wallenberg och Cecilia Wibjörn, totalt 15 st och sammanställer sedan 

resultatet. Anders T assisterar med inspelning. 

  

- Östersjöns ambassad. Ami driver Stiftelsen ihop med Pella Thiel m.fl. Många har 

anslutit till verksamheten. Läs mer på hemsidan: https://embassybalticsea.com 

- Fototävlingen (Wanja). Det har varit svårt att få spridning. Hittills har det inkommit 

sju st bidrag. Frågor kring hur öka spridningen. Wanja har köpt in tavelramar. Ev 

utställning 25 augusti. Hjälp önskas med att hänga tavlor.  

6. Invigning av Sveriges andra marina Nationalpark. (Ami).  

 Kulturhuset har aktiviteter 1-21 sept. Ami är på Bullerö den 30-31/8 för 

förberedelser. Det kommer bl a att vara barnaktiviteter, quiz och paddling. 

Naturskyddsföreningen ordnar vandring och vid stranden visas ”Livet under ytan”. 

De som ställer upp ideellt den 30-31/8 får åka med ut gratis med båtar från Stavsnäs. 

Vi har 1:a helgen och Naturskyddsföreningen har 2:a helgen. Den 5/9 är den officiella 

invigningen för ”potentater” med landshövding och tal. Det är inte våra aktiviteter 

5/9. Boken om Bruno Liljefors kommer det att hållas föredrag om den 5/9. 

https://embassybalticsea.com/


 3 

7.  ”Allt på sjön” 29-31 augusti. Sven har anmält klubben till Sweboat.  

Upplägg, förberedelser, barnaktiviteter. Vi kommer att ha ett eget tält som vanligt, 

quiz (mer godis behövs då det lockar 1000 (tusen)% fler att deltaga), böcker Lasse 

Åberg m fl.. Hur nå ut till fler i klubben att medverka? Vi behöver informera mer och 

vidare.  

Guje har beställt 25 ex av ”Vi ser på VATTEN under ytan” (säljpris 100:-) samt 20 

ex ”Fåglar i Sthlm skärgård” (säljpris 150:-). Vi har ett fåtal ex kvar av 

Naturskyddsföreningens årsbok ”Våtmark. En djupdykning i grunda vatten” (säljpris 

150:-). Vi har ett ganska stort antal ex av Lasse Åbergs båda böcker att sälja för 100:-. 

8. Övriga frågor?  

Rotaryflagga tas med till Bullerö. Guje fixar 2 stycken nya flaggor med den nya 

logon ”Tillsammans för Östersjön” och Rotary logon plus texten Värmdö Skärgård 

Rotaryklubb med QR-kod till vår hemsida. 

P-O ordnar i samråd med klubbmästarna (Kerstin T och Tomas E) en resa till 

Nämndö i höst för hela klubben. 

9.Nästa möte är 22 augusti direkt efter första frukostmötet för terminen. 

Sven sänder ut förfrågan, till samtliga medlemmar i klubben, angående deras 

möjlighet att deltaga i olika aktiviteter. 

10. Mötet avslutades genom att Sven tackade alla för året och önskade glad sommar. 

Sven påtalade vår roll för att aktivera klubben och få nya medlemmar. 

Vid pennan och tangentbordet, 

Kerstin med stöd av Sven och Guje 

 


